



Christof Wandratsch, Honor Swimmer, Germany, 2004



[Personal Website](#)

Videos: [Interview 1](#) [Swim 1](#) [Swim 2 at 0:55](#) [Swim 3](#) [IMSHOF 2021 at 16:15](#)

Christof Wandratsch won 1 Major: 1997 Around Atlantic City. He completed a first ever swim 63 km in Bodensee, Germany in 2006 in 23 hours and 41 minutes. He set the English Channel speed record in 7 hours and 3 minutes in 2005 (which stood until 2007) after previously missing the record in 2003 in 7 hours and 20 minutes.

He won the 1991 and 1995 European 25 km Championships and won several International Marathon Swimming Association and the FINA Marathon Swimming World Cup events, including: 32 km Capri to Naples; 57 km Rio Coronda; and 10 km races in Hong Kong, Dubai and the Red Sea. In 2005, he swam around Manhattan Island and Strait of Gibraltar.

He set the 1k speed record in ice swimming.

[Expanded Biography \(Openwaterpedia\)](#)

German Translation

Christof Wandratsch gewann 1 Major: 1997 Around Atlantic City. Im Jahr 2006 schwamm er erstmals 63 km im Bodensee, Deutschland, in 23 Stunden und 41 Minuten. 2005 brach er den Rekord im Überqueren des Ärmelkanals in 7 Stunden und 3 Minuten (bestand bis 2007), nachdem er diesen im Jahre 2003 mit einer Zeit von 7 Stunden und 20 Minuten knapp verfehlte.

Er siegte 1991 und 1995 bei den Europäischen Meisterschaften über die 25km Strecke. Er gewann mehrere Wettkämpfe der 'Marathon Swimming Association' und der FINA Marathon Weltcup Serie, einschließlich der 32 km von Capri nach Napoli, den 57 km des Rio Coronda und 10 km Wettkämpfe in Hong Kong, Dubai und im Roten Meer. 2005 schwamm er um die Insel Manhattan und durch die Straße von Gibraltar.

Er setzte einen Rekord im ein Kilometer Eisschwimmen.